
Sprawozdanie ze spotkań Grupy roboczej ds. efektywności funduszy Unii Europejskiej  

2014-2020 Komitetu Monitorującego Regionalny Program Operacyjny Województwa Warmińsko-

Mazurskiego na lata 2014-2020 za rok 2017 

 

Spotkania Grupy roboczej ds. efektywności funduszy Unii Europejskiej 2014-2020, powołanej  

w ramach Komitetu Monitorującego RPO WiM 2014-2020. w roku 2017 odbywały się w następujących 

dniach: 

 

 12 kwietnia 2017 r. 

 12 maja 2017 r.  

 16 października 2017 r.  

 

spotkanie- 12 kwietnia 2017 r. poświęcone było: 

 wyborowi Przewodniczącego Grupy,  

 przyjęciu Regulaminu Grupy.  

 

Przebieg spotkania:  

1) Pan Tomasz Raszkowski – Kierownik Biura Monitoringu Departamentu Polityki Regionalnej 

Urzędu Marszałkowskiego Województwa Warmińsko-Mazurskiego, w imieniu Sekretariatu  

Komitetu Monitorującego, otworzył spotkanie oraz przedstawił ogólne wymagania nałożone 

na grupy robocze w Regulaminie działania Komitetu Monitorującego RPO WiM 2014-2020. 

Przede wszystkim przedstawił zadania Grupy, zasady wyboru Przewodniczącego Grupy  

oraz przyjęcia Regulaminu Grupy.  

2) 2) Pani Dorota Kopeć – Zastępca Dyrektora Departamentu Polityki Regionalnej tut. Urzędu 

Marszałkowskiego zgłosiła wniosek formalny dotyczący pkt. 4 Regulaminu. Zwróciła uwagę by 

do zapisów w tym punkcie wprowadzić dodatkowy ustęp w brzmieniu: „Spotkanie Grupy  

roboczej odbędzie się w przypadku potwierdzenia obecności udziału przynajmniej przez dwóch 

członków Grupy spoza instytucji wdrażających RPO WiM 2014-2020 (z wyłączeniem IP ZIT  

Olsztyn)”. W wyniku dyskusji członków Grupy roboczej proponowany zapis został  

uwzględniony. •Pan Tomasz Raszkowski zaproponował głosowanie nad przyjęciem  

Regulaminu w kształcie opracowanym przez Sekretariat Komitetu uwzględniając  

-autopoprawkę wypracowane przez członków Grupy.  

Wyniki głosowania: 9 głosów za, 0 głosów przeciw i 0 głosów wstrzymujących się. 

Wobec czego Regulamin Grupy roboczej ds. efektywności funduszy Unii Europejskiej 2014-2020 zo-

stał przyjęty (w załączeniu treść przyjętego Regulaminu).  

3)Wybór Przewodniczącego Grupy roboczej ds. efektywności funduszy Unii Europejskiej 2014-2020: 

 Zgłoszone kandydatury na Przewodniczącego Grupy:  

−Pan Bartłomiej Głuszak – członek Grupy roboczej z ramienia Federacji FOSa na spotkaniu Grupy zgłosił 

na funkcję Przewodniczącego kandydaturę Pana Tomasza Piłata (członka Grupy roboczej z ramienia 

Lokalnej Grupy Działania Stowarzyszenia „Południowa Warmia”), 

  



−Pani Wiesława Przybysz – członek Grupy roboczej, Dyrektor Regionalnego Ośrodka Pomocy  

Społecznej na spotkaniu Grupy zgłosiła na funkcję Przewodniczącego kandydaturę Pana Macieja  

Bielawskiego (członka Grupy roboczej z ramienia Elbląskiego Stowarzyszenia Wspierania Inicjatyw  

Pozarządowych), 

−Pan Rafał Laskowski – członek Grupy roboczej z ramienia Warmińsko-Mazurskiego Związku  

Pracodawców Prywatnych na spotkaniu Grupy zgłosił na funkcję Przewodniczącego kandydaturę  

Pani Justyny Sarny – Pezowicz z ramienia Związku ZIT w ramach Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego 

Olsztyna.  

−Zaproponowane kandydatury zostały poparte przez pozostałych członków Grupy. Kandydaci na Prze-

wodniczącego Grupy wyrazili zgodę na kandydowanie.  

 Pan Tomasz Raszkowski przeprowadził procedurę głosowania (głosowanie tajne).  

Aby kandydat został wybrany na Przewodniczącego Grupy, zgodnie z Regulaminem działania 

Komitetu, powinien otrzymać co najmniej połowę głosów wszystkich członków grupy  

roboczej (w przypadku Grupy roboczej ds. efektywności funduszy Unii Europejskiej  

2014-2020 liczącej 11 członków, minimalna liczba wynosi 6 głosów).  

 Wyniki głosowania I tury:  

−Pan Tomasz Piłat otrzymał 4 głosy,  

−Pan Maciej Bielawski otrzymał 4 głosy,  

−Pani Justyna Sarna – Pezowicz otrzymała 1 głos.  

 Wyniki głosowania II tury:  

−Pan Tomasz Piłat otrzymał 6 głosów,  

−Pan Maciej Bielawski otrzymał 3 głosy,  

 Ponieważ Pan Tomasz Piłat otrzymał wymaganą liczbę głosów, został wybrany  

Przewodniczącym Grupy roboczej ds. efektywności funduszy Unii Europejskiej 2014-2020.  

3) Pan Tomasz Piłat, Przewodniczący Grupy, poprosił o przygotowanie informacji o stanie  

wdrażania RPO WiM 2014-2020.  

4) Pan Tomasz Piłat poprosił o przesłanie informacji o projektach zidentyfikowanych do realizacji 

w trybie pozakonkursowym w ramach RPO WiM 2014-2020. 

spotkanie- 12 maja 2017 r. poświęcone było: 

Dyskusji  nad:  

 Wynikami i wnioskami z raportu o wdrażaniu RPO WiM 2014-2020 oraz raportami z badań 

ewaluacyjnych przeprowadzanych w ramach RPO WiM 2014-2020,  

 Skali problemu związanego z dodatkowymi zabezpieczeniami realizacji projektów i ich wpływu 

na wdrażanie,  

 Wynikami i wnioskami z ankiety trudności i barier wskazywanych przez wnioskodawców  

i beneficjentów,  

 Komplementarności wsparcia udzielanego w ramach różnych programów operacyjnych  

w danym powiecie. 



 Przebieg spotkania i kluczowe ustalenia:  

1) Zdecydowano, aby Grupa zdiagnozowała jakie projekty z poszczególnych programów ope-

racyjnych realizowane są w skali powiatu – w celu analizy komplementarności wsparcia. 

Pan Tomasz Raszkowski zobowiązał się do przekazania zestawienia projektów  

realizowanych z funduszy europejskich na lata 2014-2020 ze wskazanym miejscem  

realizacji (powiatem).  

2) Zdecydowano, że Grupa powinna proponować działania, które należy i można wprowadzać 

w możliwie najszybszym terminie.  

3) Zwrócono uwagę na małą atrakcyjność wsparcia dla przedsiębiorców w ramach  

I osi priorytetowej Inteligentna gospodarka Warmii i Mazur. Grupa robocza popiera plany 

Instytucji Zarządzającej zwiększenia maksymalnego poziomu dofinansowania. Z uwagi  

na to, iż decyzja taka może zostać podjęta dopiero jeżeli Komisja Europejska wyrazi zgodę 

na obniżenie wartości docelowych wskaźników monitoringu, Grupa będzie tą kwestię  

poruszała na posiedzeniach Komitetu z udziałem przedstawicieli Komisji Europejskiej. 

Grupa proponuje jednak, aby w niektórych przypadkach (np. wsparcie start-upów)  

nie czekając na decyzję Komisji Europejskiej, działania podejmować już teraz –  

np. zwiększać poziom dofinansowania z jednoczesnym zmniejszeniem maksymalnej  

wartości projektów.  

4) Zwrócono uwagę na długi czas oceny wniosków o dofinansowanie w ramach Europejskiego 

Funduszu Rozwoju Regionalnego. Zdecydowano, że Grupa zwróci się do Instytucji  

Zarządzającej o wskazanie głównych czynników i problemów na to wpływających –  

np. na spotkaniu Grupy.  

5) Zdecydowano o konieczności spotkania członków Grupy z osobami wdrażającymi Program. 

Na spotkanie takie można by było zapraszać również kluczowych beneficjentów Programu. 

6) Zdecydowano o konieczności omówienia na spotkaniu Grupy kwestii rewitalizacji –  

w szczególności połączenia Europejskiego Funduszu Społecznego z Europejskim  

Funduszem Rozwoju Regionalnego.  

7) W zakresie wymaganych dodatkowych zabezpieczeń realizacji projektów oraz  

otrzymanego stanowiska Instytucji Zarządzającej RPO WiM 2014-2020 w tej sprawie,  

z uwagi na inne podejście w niektórych województwach, zdecydowano o ponownym  

zwróceniu się do Instytucji Zarządzającej. Proponuje się, aby IZ kwestię tą skonsultowała  

z Ministerstwem Rozwoju. 8)Podsumowanie przeprowadzonej ankiety trudności  

i barier wskazywanych przez wnioskodawców i beneficjentów zostanie rozesłane  

wszystkim członkom Grup 

 

spotkanie- 16 października 2017 r. poświęcone było: 

 

 efektywnością wykorzystania funduszy RPO WW-M oraz możliwości jej zwiększenia w zakresie 

współpracy sektora B+R w województwie warmińsko-mazurskim, 

 poziomem rozwoju innowacji w województwie warmińsko-mazurskim, 



 współpracą Centrów Innowacji z Małymi i Średnimi Przedsiębiorstwami.  

Przebieg spotkania i kluczowe ustalenia:  

1) Pan Tomasz Piłat, Przewodniczący Grupy poruszył temat rozwoju innowacji w regionie  

z przedstawicielami środowiska naukowego. Zwrócił uwagę na problem współpracy  

przedstawicielami biznesu z warmińsko-mazurskim środowiskiem naukowym. 

2) Omówiono dotychczasową współpracę, jej ocenę oraz omówiono bariery występujące  

przy współdziałaniu instytucji otoczenia biznesu z firmami oraz sektora małych i średnich 

przedsiębiorstw ze środowiskiem naukowym. 

3) Wskazano, że niski poziom współpracy w zakresie działań innowacyjnych pomiędzy przedsię-

biorstwami, przedsiębiorstwami a instytucjami otoczenia biznesu (IOB) skutkuje niskim  

poziomem innowacyjności w regionie. 

4) Wyjaśniono kwestie problematyczne dotyczące współpracy, tj.: 

 czas, który do badań jest potrzebny jest zbyt długi dla przedsiębiorcy, który nastawiony 

jest na osiągnięcie szybkich i wymiernych korzyści, 

 firmy długodziałające na rynku nie posiadają strategii długofalowej polegającej  

na współpracy, 

 trudności finansowe firm ograniczające zdolność do podejmowania i inwestowania  

w innowacyjne przedsięwzięcia, 

 współpraca z biznesem jest zadaniowa, a nie długofalowa.  

 

Sporządził: Tomasz Piłat 


